
Referat – Generalforsamling i DVL-Esbjerg tirsdag den 20. februar kl. 19-21.30 
i Mødestedet, Sædding Centret

Formand Jørn Hagen Nielsen takkede for et stort fremmøde – i alt 87 deltagere.
Programmet indledes med en overrækkelse af diplom til Vivi Novrup for 25 års 
medlemskab.
Efterfølgende afholdtes et minuts stilhed til ære for vor afdøde formand Ingelise  
Sørensen.

Herefter indledtes generalforsamlingen i henhold til den udsendt dagsorden.

Punkt 1 – valg af dirigent.
Dora Jensen foreslået af bestyrelsen valgt med applaus. Indledte med at konstatere, at
generalforsamlingen var lovlig indvarsel senest 3 uger før afholdelse i form af 
nyhedsbrev og opslag på hjemmesiden. 

Punkt 2 – valg af stemmetællere
Som stemmetællere valgtes Ejvind Birkelev, Alfred Sylvestersen og Henning Vissing 
Jakobsen

Punkt 3 – formandens beretning
Jørn oplyste, at p.t. er der 348 medlemmer i afdelingen, som er næsten uændret. Der 
er kommet 56 nye medlemmer i løbet af 2023. På landsplan var der ultimo 2023 
9.966 medlemmer – nu faldet til 9.235.
Herefter blev fortalt om årets aktiviteter. Den fulde beretning kan læses på 
hjemmesiden. Beretningen godkendtes med applaus.
Jørn beretning blev suppleret med et indlæg fra Marianne om det afholdte vandretræf 
i maj, som havde været en succes i enhver henseende – både oplevelsesmæssig og 
økonomisk

Punkt 4 – regnskab
Leif Rostbo fremlagde årsregnskabet, der sluttede med et overskud på kr. 36.597 – 
ikke mindst p.g.a. Vandretræffet. 

Punkt 5 – Kontingent
Et punkt som kræves oplyst af Esbjerg kommune. Vi følger DVL's takster.

Punkt 6 – indkomne forslag
Der var ikke indkommet forslag ud over de af bestyrelsen stillede. Forslag omhandler
ændringer af vedtægternes punkt 6 og 7 om indkaldelse til generalforsamling og 
ekstraordinær generalforsamling. Ændringen nødvendig, idet den hidtidige 
indkaldelsesmåde via Vandreliv qua at dette er digitaliseret ikke længere er mulig.
Indkaldelse sker fremover via nyhedsbrev og hjemmeside. 
Endvidere en ændring til punkt 9 omhandlende disponeringsregler for foreningens 
konti. Vedtægterne har hidtil krævet disponering af formand og kasserer i foreningen. 



Det er en umulig arbejdsmæssig konstellation. I stedet ændres det til, at kasserer 
disponerer alene og formanden har spørgeadgang.
Alle tre ændringsforslag blev vedtaget med et klart flertal – dvs. mere end 2/3 af 
fremmødte.  De ændrede vedtægter kan ses her.

Punkt 7 – fremtidig arbejde
Marianne havde opsummeret nuværende status. Specielt to punkter blev kommenteret
– bålfesten/sommerafslutningen. Flere medlemmer har udtrykt, at det var vanskeligt 
at få fodfæste ved dette arrangement, idet deltagerne ubevist samlede sig i kliker. Der 
opfordres til mere åbenhed.
Nytårskuren fra Kvaglund flyttes til en lørdagstur. Den er p.t. 11 km og i overkanten 
for mange. Vi vil forsøge at ændre til en tur med to sløjfer, således man kan gå fra 
efter halvvejen og indtagelse af medbragt mad og foreningen boblevand/kransekage. 
Medlemmer har flere gang spurgt om foredrag om fødder. Det er svært at finde en 
fodterapeut/fysioterapeut, der kan og vil. Men muligvis et lyspunkt, idet nogle af 
deltagerne foreslog Anko, der har praksis i Sædding Centret. Om det er muligt vil så 
vise sig.
Generalforsamlingen blev foreslået (Dora) til at starte  kl. 18-18.30 får at få lidt mere 
tid til socialt samvær.
Alle deltagerne blev aktiveret, idet de skulle fremkomme med forslag. Disse blev 
afleveret på gule posters, som Marianne efterfølgende behandler.

Punkt 8 Valg
På valg var Marianne Caspersen, Leif Rostbo og Vivi Novrup.
Alle villige til genvalg. Margit Hadulla stillede om som 4 kandidat.
Efterfølgende skriftlige afstemning gav valg til:
Marianne Caspersen
Leif Rostbo
Margit Hadulla
Der var genvalg til bestyrelsessuppleanterne Susanne Howalt Larsen og Susanna 
Thorup uden modkandidater.
Genvalg til revisor Ejvind Birkelev og revisorsuppleant Aase Nørgren
Valg til landmødedeltagere – Jørn (selvskreven som formand) samt Leif Rostbo.
Suppleant Erik Madsen. 

Punkt 9
Dora orienterede os om friluftsrådets arbejde.
Arne orienterede om, hvad der sker på Kultorvet. Bl.a. er man ved at starte en 
webshop – læs mere herom på www.vandrerneshus.dk

Aftenen sluttede med et tak til Vivi Novrup for hendes mangeårige arbejde i 
bestyrelsen i DVL-Esbjerg.
For referat: 
Esbjerg den 20.febr.
Aage Andersen




